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On 12 August the world celebrates the “International Youth Day” proclaimed by the 

United Nations. The Ukrainian Chairmanship of the Committee of Ministers of the Council 

of Europe regards this as an important occasion to highlight the specific concerns, 

ambitions and achievements of millions of children and adolescents living on our 

continent.  

 

Recent political events in various parts of the world have shown us once again the strong 

commitment and creativity that young people develop when they engage themselves for 

the common good. At the same time, in other countries, we have been witnessing the 

disastrous effects which a general lack of perspectives may have on the young 

generation. 

 

All of these events underline the importance of the Council of Europe youth agenda and 

its priorities: the promotion of social integration, intercultural dialogue and human rights. 

Protecting children is also an important task of the international community. This is why 

Ukraine has decided to make it one of the priorities of its Chairmanship. 

 

The Ukrainian Chairmanship of the Committee of Ministers is deeply committed to an 

active, participatory youth policy. Together with young people and their organisations, 

with whom we co-operate in the unique “co-management” system, we protect the values 

of democracy, human rights and the rule of law.  

 

This 12 August 2011 also marks the end of the “International Year of Youth 2010” of the 

United Nations, placed under the motto “Dialogue and Mutual Understanding”. Many 

member states of the Council of Europe contributed actively to this global endeavour, 

through national events and innovative youth projects. The Council of Europe will make 

every effort to ensure that the results of the IYY 2010 strengthen youth policy and open 

the doors towards new approaches at international, national and local level.  

 

 

* * * 
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Le 12 août le monde célèbre la « Journée internationale de la jeunesse » proclamée par 

les Nations Unies. La présidence ukrainienne du Comité des Ministres du Conseil de 

l’Europe y voit une occasion unique de souligner les préoccupations, les ambitions et les 

réalisations spécifiques des millions d’enfants et d’adolescents vivant en Europe.  

 

Les événements politiques survenus récemment dans diverses régions du monde nous 

ont montré une fois encore la force de l’engagement et la créativité dont les jeunes font 

preuve lorsqu’ils s’investissent pour le bien commun. Parallèlement, nous avons constaté, 



ailleurs, les conséquences désastreuses que l’absence de perspectives pouvait avoir sur 

les jeunes générations. 

 

Tous ces événements soulignent l’importance de l’agenda du Conseil de l’Europe en 

matière de jeunesse et ses priorités : promotion de l’intégration sociale, dialogue 

interculturel et droits de l’homme. La protection des enfants est également une tâche 

importante de la communauté internationale. C’est pourquoi l’Ukraine a décidé d’en faire 

l’une des priorités de sa présidence. 

 

La présidence ukrainienne du Comité des Ministres est profondément attachée à une 

politique de jeunesse active et participative. Aux côtés des jeunes et de leurs 

organisations, avec lesquelles nous coopérons au sein d’un système unique de 

« cogestion », nous défendons les valeurs que sont la démocratie, les droits de l’homme 

et l’Etat de droit.  

 

Le 12 août 2011 marque également la fin de « l’Année internationale 2010 de la 

jeunesse » des Nations Unies, placée sous le slogan « Dialogue et compréhension 

mutuelle ». De nombreux Etats membres du Conseil de l’Europe ont contribué 

activement à cette initiative mondiale, en organisant des manifestations à leur niveau et 

en menant à bien des projets novateurs. Le Conseil de l’Europe mettra tout en œuvre 

pour veiller à ce que les résultats de l’Année internationale de la jeunesse 2010 

consolident la politique de jeunesse et ouvrent la voie à de nouvelles approches aux 

niveaux local, national et international.  

 

 

 


